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است و ما به دنبال اجرای آزمایشی آن هستیم باید بتوانیم با اجرای این طرح، بازدهی، ایمنی و سرعت را به صورت مطمئن افزایش دهیم.
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 آزادراه های بین شهری از 2 هفته آینده 
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 شاخص

 تداوم روند صعودی 
سرمایه گذاری بخش خصوصی 

در مسکن طی سال 97 

تازه ترین آمار منتشرشده از سوی بانک 
مرکزی نشان می دهد که سرمایه گذاری 
بخش خصوصی در بخش مسکن که بعد 
از چند سال ثبات و رخوت از سال 96 
روند صعودی به خود گرفته طی امسال 
نیز با رشــد 19 درصــدی کل سرمایه 
گذاری ها ادامه یافته است. موضوعی که 
با توجه به رشد قیمت مسکن و افزایش 
ــن بخش  ــذاری در ای ــازده سرمایه گـ بـ
احتمالا ادامــه خواهد یافت و در میان 
مدت به افزایش عرضه مسکن خواهد 
انجامید و می تواند بازار مسکن را  پس 

از چند سال رکود وارد دوره رونق کند.  ...ارز 
مشوق های جدید بانک مرکزی برای ورود ارز 

صادرکنندگان 
زاهدی - رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد که مشوق های جدید 
برای ورود ارز صادرات به کشور امروز ابلاغ می شود. عبدالناصر همتی 
در حاشیه نشست هیئت دولت گفت: در کمیته سیاست گذاری ارزی 
تصمیم گرفتیم برای صادر کنندگانی که همکاری کرده و ارز خود را 
وارد سامانه نیما کرده اند مشوق هایی در نظر بگیریم که بخشنامه های 
آن امروز از سوی بانک مرکزی اعلام می شود. رئیس بانک مرکزی 
همچنین درباره افزایش نقدینگی کشور، خاطر نشان کرد: از اول 
امسال حدود 15/6 درصد افزایش نقدینگی داشته ایم که نسبت 
به سال گذشته خیلی تفاوت نداشته است. وی در پاسخ به این که آیا 
شعبه ای برای اجرای اینستکس ایجاد شده است؟ گفت: ما در حال 
ایجاد این شعبه هستیم. باید در این زمینه صبر کنیم فعلًا شروع کار 

است و باید جلو برویم و برای قضاوت زود است.

...سهام عدالت 
آماده ایم قبل از سال جدید آزادسازی سهام 

عدالت را داشته باشیم 
فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد و دارایی کشورمان در گفت وگو با 
خراسان درخصوص آزاد سازی سهام عدالت با بیان این که این 
لایحه در مجلس است و با رئیس کمیسیون اقتصاد و کمیسیون 
ویژه رایزنی کردیم تا با سرعت بیشتری کار انجام شود، افزود : 
جلساتی هم در وزارت اقتصاد و با نمایندگان داشتیم. ما کاملا 
موافقیم و دنبال این هستیم که قبل از سال جدید و پس از پایان 
بحث بودجه این لایحه تصویب شود و اجرای این قانون را شروع 
کنیم. در این زمینه برنامه ریزی لازم صورت گرفته و مشکل 
اعتباری نداریم. دژپسند در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران همچنین با بیان این که ما باید نظام توزیع را سامان 
بدهیم، اظهار کرد: وزارت صنعت، معدن و تجارت در این زمینه 

برنامه دارد و مانور نظارت از هفته آینده آغاز می شود.

...خودرو 
استقبال وزیر صمت از کمک سپاه به 

خودروسازی 
وزیر صنعت، معدن و تجارت از پیشنهاد سپاه برای کمک به 
صنعت خودرو و تولید قطعات داخلی استقبال کرد. رضا رحمانی 
در حاشیه نشست هیئت دولت گفت: در زمان تحریم هر کسی 
بتواند به صنعت خودرو و نهضت ساخت تولیدات داخلی کمک 
کند، از او حمایت خواهیم کرد. سپاه و هر بخشی که بتواند 
به تولید کمک کند مورد استقبال ماست. از تولیدکنندگان 
خواستیم که هر کالا و قطعاتی را که امکان تولید در داخل دارد 
تولید کنند. وی همچنین با اشاره به این که با تشدید نظارت ها و 
راه اندازی گشت های مشترک به دنبال نظارت بر بازار هستیم، 
افــزود: وزارت جهاد کشاورزی از مدت ها پیش ذخیره سازی 
گوشت و مرغ را آغاز کرده است. قیمت مرغ کیلویی 11 هزار و 
500 تومان در نظر گرفته شده و باید با این مبلغ به فروش برسد.

...بازار خبر
بدهی بی سابقه دولت آمریکا با 

22 تریلیون دلار رکورد زد

فارس- بر اساس اعلام وزارت خزانه داری 
ــالات متحده، بدهی ملی دولــت فدرال  ای
آمریکا برای اولین بار در تاریخ این کشور 
به بالاترین میزان یعنی 22 تریلیون دلار 
رسید. تنها در دولــت ترامپ و در 18 ماه 
اخیر این بدهی دو تریلیون دلار افزایش 

یافته است. 

سایت ثبت سفارش برای ترخیص 
خودروهای در گمرک مانده باز شد

مهر- مدیرکل دفتر مقررات صــادرات و 
واردات وزارت صنعت، معدن و تجارت، از 
باز شدن سایت ثبت سفارش واردات خودرو، 
برای ترخیص خودروهای در گمرک مانده 
خبر داد. نیازی افزود: سایت ثبت سفارش 
برای واردات خودروهای جدید، همچنان 

بسته است.

فروش 620 میلیون حساب بانکی 
مسروقه در بخش تاریک وب

فارس- بررسی های کارشناسان امنیتی 
نشان می دهد، به تازگی اطلاعات بیش 
از 620 میلیون حساب کاربری هک شده 
برای فروش در بخش تاریک و مخفی وب 
عرضه شده اند. این حساب ها مربوط به 16 
وب سایت مشهور و معتبر مانند دابزمش با 
162 میلیون حساب کاربری هک شده، 
مای فیتنس پال با 151 میلیون حساب 
کــاربــری هک شــده و مــای هریتیج با 92 
میلیون حساب کاربری هک شده هستند 
و بــرای فــروش در وب سایت دریــم مارکت 
عرضه شده اند. علاقه مندان با پرداخت پول 
مجازی بیت کوین به ارزش 20 هزار دلار 
می توانند به اطلاعات مسروقه حساب های 

کاربری مذکور دسترسی یابند.

نرخ ارز 
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... گفت و گو
از  عضو  تــریــن  قدیمی  تحلیل 
انتخابات پیش روی اتــاق های 

بازرگانی 
حسین بردبار: اگرچه این دوره از انتخابات، 
اتاق بازرگانی شاهد خروج برخی از چهره های 
مطرح و دارای سمت در اتاق ایــران و تهران 
از شرکت در انتخابات یازدهم اسفند بود اما 
فعلی  رئیس  نایب  میرمحمدصادقی،  علاء 
اتاق ایران و تهران با داشتن بیش از 87 سال 
سن همچنان با انگیزه بالا در این دوره شرکت 
کرده است. نظر وی درباره انتخابات اتاق های 
بازرگانی را در حاشیه جلسه هیئت نمایندگان 
اتاق تهران جویا شدیم که در ادامه می خوانید.
* با عنایت به این که دراین دوره 
شاهد هستیم که برخی از چهره هایی که 
در اتاق ایران و تهران سمت هم داشتند؛ 
حضور پیدا نکردند ولی برخی از چهره 
های شاخص دیگر حضور دارند، این رفت و 

آمدها را چگونه تفسیر می فرمایید؟
- البته من واقعا متاثر شدم از این که چرا برخی 
از افــراد ثبت نام نکردند ولی چون آن ها را 
افرادی خدمت گزار و صاحب فکر می دانم به 
نظرم باید تلاش کنیم  از حضور و افکار و ایده 
های آن ها حتما استفاده کنیم، بعضی از آن ها 
عضو شورای عالی پیش کسوتان اتاق هستند 
که آن جا از حضورشان استفاده می شود و 
ما نیز وظیفه داریــم که از این افــراد استفاده 
بیشتری کنیم. ضمن این که من حضوری به 
برخی از آن ها گفته ام که این مشروط به این 

است که وقت بیشتری بگذارید.
* به عنوان فــردی که در عرصه 
انتخابات این دوره اتــاق بازرگانی فعال 
حاضر شدید، فکر می کنید مهم ترین 
انگیزه ای که یک نامزد بــرای حضور در 

انتخابات اتاق باید داشته باشد، چیست؟
- مهم ترین انگیزه برای کسی که می خواهد 
و  بپذیرد  را  خصوصی  بخش  نمایندگی 
دراتاق فعالیت کند، واقعا باید ارتقای سطح 
اقتصاد مملکت باشد و مصلحت جامعه را در 
این برهه از زمان درنظر بگیرد، اگر به این 
صورت باشد، شاید پیش خدا هم اجر داشته 
باشد که کسی کسب و کارش را رها کند و 
بیاید نماینده اتاق شود، چون نمایندگی اتاق 
مستلزم وقت گذاشتن و صرف زمان است، 
باید از کار خودش کم کند و به اتاق برسد اما 
اگر کسی بخواهد منحصرا این اسم و کرسی 
را یدک بکشد، ضمن این که کاملا مشغول 
کارهای خودش باشد، به نظرم جایز نیست 
که کسی این سمت را بپذیرد. بنابراین اولین 
انگیزه باید خدمت به مــردم و تلاش برای 

ارتقای سطح اقتصادی مردم باشد.

پراید 43 میلیون را رد کرد 
گزارش ها از بازار خودرو حاکی از افزایش قابل 
ــای اخیر  توجه قیمت در این بــازار طی روزه
است. به طوری که قیمت انــواع خودروهای 
داخلی از 5 تا 15 میلیون تومان گــران شد 
ــه افزایش قیمت، 43 میلیون  و پراید درادام
و 500 هــزار تومان را ثبت کــرد. به گزارش 
خبرگزاری تسنیم، دیروز بازار خودرو با شوک 
ــود. به طوری  قابل توجه قیمت ها روبـــه رو ب
ــواع خــودروهــای داخلی از 5 تا  که  قیمت ان
15 میلیون تومان افزایش را نشان می داد. 
در این راستا، دیروز قیمت پراید 111 به مرز 
43/5میلیون، پژو 405 به مرز 70 میلیون، 
پژو 205 تیپ 5 به 81 میلیون و قیمت دنا به 
مرز 100 میلیون تومان  رسید. این گزارش 
ــودرو،  نشان می دهــد که دیـــروز در بـــازار خ
پــژو206 صندوق دار با افزایش پنج میلیون 
تومانی،  81 میلیون تومان، پژو 206 تیپ 
2 با افزایش پنج میلیون تومانی، 70 میلیون 
تومان، پژو206 تیپ 5 با افزایش شش میلیون 
تومانی، 75 میلیون تومان، پراید 111 با 
افزایش سه میلیون تومانی، 43/5 میلیون، 
ساندرو استپ وی با افزایش دو میلیون تومانی، 
137 میلیون تومان، سمند EF7  با افزایش 
سه میلیون و 500 هزار تومانی، 72 میلیون و 
500 هزار تومان، رانا با افزایش شش میلیون 
تومانی، 67 میلیون تومان، چانگان با افزایش 
9 میلیون تومانی، 140 میلیون تومان و دنا 
با افزایش 15 میلیون تومانی، 98 میلیون 
تومان قیمت گذاری شد. فعالان بازار دلیل این 
افزایش قیمت را فروش خودرو مطابق با حاشیه 
بازار توسط خودروسازان می دانند این درحالی 
است که هنوز عرضه خودرو به بازار انجام نشده 
است. افزایش قابل توجه قیمت ها باعث شده 
تا هیچ معامله ای در بــازار انجام نشود و اکثر 

خریداران خودرو منتظر ثبات بازار باشند.

شــورای پول و اعتبار، بانک مرکزی را 
موظف به ایجاد سامانه رفع تعهد ارزی 
واردکنندگان کرد. در این راستا، مقرر 
شده است که وزارت صمت اجازه ثبت 
سفارش جدید به واردکنندگان متخلف 
را نخواهد داد و این افراد همچنین باید 

منتظر اقدام سازمان مالیاتی باشند.
طی ماه های گذشته و به خصوص در 
دوره شوک ارزی، دیده شد که برخی 
از سوء استفاده کنندگان پس از طی 
مراحل قانونی برای تخصیص و تامین 
ارز اقدام می کردند و در مقابل، مطابق 
با ارز دریافتی کالا به کشور وارد نمی 
کردند. این در حالی بود که به دلیل 

نبود یک سامانه منسجم به منظور ثبت 
امکان  کنندگان،  وارد  فعالیت های 
دسترسی بانک ها به عملکرد گذشته 
وارد کنندگان فراهم نبود. همچنین 
وزارت صمت و اتاق های بازرگانی که 

کــارت بازرگانی بــرای اشخاص صادر 
می کنند نیز اطلاعاتی درباره عملکرد 
تــجــاری واردکــنــنــدگــان نداشتند. در 
این شرایط، شــورای پول و اعتبار، در 
جلسه دو شب قبل خود، مصوبه مهمی 

را به تصویب رساند. بدین ترتیب، بنا بر 
پیشنهاد بانک مرکزی و برای پیشگیری 
از سوء استفاده از تخصیص و تامین ارز 
بابت واردات کالا به کشور، قرار شده 
اســت ســامــانــه رفــع تعهد ارزی وارد 
کنندگان توسط بانک مرکزی راه اندازی 
شود. در این راستا و با اجــرای سامانه 
یاد شده، ایفای تعهد وارد کنندگان به 
از  سنجی  اعتبار  شاخص  یک  عنوان 
ســوی بانک ها و وزارت صمت و دیگر 
ســازمــان ها ارزیــابــی شــده و اشخاص 
متخلف از دریافت خدمات تا زمان رفع 
تعهد ارزی محروم خواهند شد. بانک 
ــلام کرده  مرکزی در ایــن خصوص اع

است: با دسترسی وزارت صمت به این 
سامانه امکان ثبت سفارش جدید برای 
اشخاص دارای تعهد ایفا نشده وجود 
سازمان  همچنین  ــت.  داشـ نخواهد 
امــور مالیاتی نیز در برخورد قانونی با 
گیرندگان ارز با دسترسی به این سامانه 
اقدام لازم را به عمل خواهد آورد. این 
بانک با بیان این که اجرایی شدن این 
سامانه به منزله بسته شدن یکی از گلوگاه 
های فساد است، افزوده است که عملکرد 
بانک ها در این خصوص ارزیابی خواهد 
شد و با بانک هایی که مشتریان آن ها 
بیشترین آمار عدم ایفای تعهد ارزی را 

داشته باشند نیز برخورد خواهد شد.

با تکلیف شورای پول و اعتبار به بانک مرکزی برای راه اندازی سامانه رفع تعهد ارزی واردکنندگان 

ارز وارداتی تحت رصد نهادهای نظارتی قرار می گیرد

هادی محمدی - رئیس سازمان برنامه 
و بودجه از ارائه برنامه اصلاح ساختار 
بودجه به هیئت دولت در روز یک شنبه 
هفته آینده خبر داد. محمدباقر نوبخت 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه در حاشیه نشست هیئت 
دولت با اشاره به این که تلاش می کنیم 
حقوق  اسفند را از نیمه دوم آن پرداخت 
کنیم، گفت: یارانه اسفند ماه نیز زودتر از 

موعد مقرر پرداخت می شود.

پرداخت 	  در  هــا  دستگاه  قصور 
نکردن عیدی کارمندان 

ــز عیدی کارمندان و  ــاره واری وی درب
بازنشستگان اظهار کــرد: تخصیص 

عیدی همه افرادی که مشمول دریافت 
عیدی می شوند قبل از 22بهمن داده 
شــده و خزانه هم مبالغ آن را آمــاده 
کرده است. هر دستگاهی که فهرست 
کارکنان خود را تهیه کرده و درخواست 
وجه داده ، این مبلغ را دریافت کرده 
اســت. روز یک شنبه 21بهمن، من  
ــر سه بــار تماس گرفتم که  با یک وزی
عیدی آن ها آماده است و برای دریافت 
آن اقدام کنند اما آن ها اظهار کردند 
مشکلی در تهیه فهرست کارمندان 
خــود دارنـــد. به هر حــال عیدی همه 
ــاده است و الان خزانه  دستگاه ها آم
هم دنبال این است که دستگاه ها وجه 
خود را دریافت کنند. نوبخت تاکید 

کرد: اکنون دیگر عذر هیچ دستگاهی 
موجه نخواهد بود که فهرست خود را 
تهیه نکند و به خزانه ندهد. این قصور 
مربوط به خود دستگاه های اجرایی 

است زیرا عیدی ها آماده است.

ــلاح 	  ــا اص ــا ب ــش دســتــگــاه ه ــال چ
ساختار بودجه

رئیس سازمان برنامه و بودجه همچنین 
در پاسخ به سوال خراسان درباره اصلاح 
ساختار بودجه با اشاره به این که برنامه 
ما بــرای اصــلاح ساختار بودجه آماده 
است تصریح کرد: گفتن اصلاح ساختار 
ــرای آن سخت  ــاده، ولــی اج بودجه س
اســت، زیــرا دستگاه ها به همین وضع 

عادی عادت کرده اند و اصلاح ساختار 
بودجه شاید موجب کاهش دریافتی 
آن ها شود، بنابراین آن ها برای تحول 
آماده نیستند. در اقتصاد ما 45 هزار 
میلیارد تومان معافیت مالی وجود دارد 
که غیر از فرار مالیاتی است و می توانم 
آدرس بدهم کدام دستگاه ها از معافیت 
مالی استفاده می کنند. همچنین 934 
هزار میلیارد تومان یارانه پنهان و آشکار 
می دهیم. اصلاح ساختار بودجه یعنی 

ــوارد. اگــر جامعه این  اصــلاح همین م
آمادگی را داشته باشد ما برای اصلاح 
ــم. رئیس سازمان  بودجه برنامه داری
برنامه و بودجه گفت: روز یک شنبه هفته 
آینده سازمان برنامه و بودجه آماده است 
که اصلاح ساختار بودجه را به هیئت 
دولت و اصحاب رسانه ارائه کند. وی با 
رد این موضوع که بودجه 98 برای چهار 
ماه اول سال نیست، گفت: بودجه برای 

کل سال است.

نوبخت در پاسخ به خراسان خبر داد: 

برنامه اصلاح ساختار بودجه، یک شنبه روی میز هیئت دولت 

وزیر جهاد کشاورزی در حاشیه نشست هیئت 
دولت درباره وضعیت بازار گوشت قرمز در کشور، 
اظهار کرد: تصمیمی اتخاذ شده تا گوشت قرمز به 
صورت هدفمند و با همکاری وزارت صنعت و ستاد 
تنظیم بازار در اختیار گروه های هدف قرار بگیرد 

و دیگر به صورت پراکنده توزیع نشود تا با این کار 
بتوانیم جلوی نشتی را که در گوشه و کنار بازار 
وجود داشت بگیریم. حجتی افزود: در این صورت 
صفوفی که در این بخش به ویژه بخش گوشت 
منجمد ایجاد شده بر چیده خواهد شد. وی با بیان 

این که هم اکنون 30 هزار تن گوشت در بنادر و 
سردخانه های کشور موجود است و روند واردات 
گوشت همچنان ادامه دارد، اظهار کرد: هم اکنون 
کشتارگاه های کشور فعال شده اند و قراردادهایی 
نیز با بخش های خصوصی و شرکت پشتیبانی 
امور دام منعقد شده است. امیدواریم با اتخاذ این 

راهکارها آرام آرام به قیمت تعادلی در بخش 
گوشت برسیم. سخنان وزیر جهاد در حالی 
است که دیروز و برای نخستین بار، دو هزار 
راس گوسفند زنده از رومانی با هواپیمای 

باری 330 پهن پیکر ایرباس وارد فرودگاه امام 
شد و به گفته مسئولان شرکت پشتیبانی امور دام، 
این روند تا آخر هفته ادامه دارد تا به 50 هزار راس 
برسد. دیروز همچنین توزیع اینترنتی گوشت در 
تهران، پس از یک مرحله توزیع ناموفق و چند روز 

توقف، مجدد از سر گرفته شد. 

وعده وزیر جهاد کشاورزی برای حذف صف گوشت قرمز 
پرواز 2 هزار گوسفند زنده از رومانی به ایران
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